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Investeringsprosjekt 2019 Samnanger kyrkjestyre 
 
 
03.06.2019 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Formannskapet sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 034/2019 Vedtak: 
Det vert løyvd kr 700 000 til Samnanger kyrkjestyre til investeringsprosjekt. Prosjekta som skal 
prioriterast i 2019 er straumstyring i Haga kyrkje, universelt utforma toalett ved Ådland kyrkje og nytt 
sikringsanlegg m/ straumstyringsanlegg i Ådland kyrkje. Finansiering vert forventa unytta lånemidlar. 
 
23.05.2019 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
(Denne saka vart handsama mellom sak 021/2019 og 022/2019). 
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.   
 
FORM- 013/2019 Vedtak: 
Det vert løyvd kr 700 000 til Samnanger kyrkjestyre til investeringsprosjekt. Prosjekta som skal 
prioriterast i 2019 er straumstyring i Haga kyrkje, universelt utforma toalett ved Ådland kyrkje og nytt 
sikringsanlegg m/ straumstyringsanlegg i Ådland kyrkje. Finansiering vert forventa unytta lånemidlar. 
 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Det vert løyvd kr 700 000 til Samnanger kyrkjestyre til investeringsprosjekt. Prosjekta som skal 
prioriterast i 2019 er straumstyring i Haga kyrkje, universelt utforma toalett ved Ådland kyrkje og nytt 
sikringsanlegg m/ straumstyringsanlegg i Ådland kyrkje. Finansiering vert forventa unytta lånemidlar. 
 
 
Dokument som er vedlagt: 
vedlegg universelt utforma toalett 



 
Dokument som ikkje er vedlagt: 
Prioritert liste over vedlikehaldstiltak/ investeringstiltak sak 21 budsjett 2020, kyrkjestyret 9.mai 
2019. 
 
Kva saka gjeld: 
Samnanger kyrkjestyre har i samband med budsjett for 2019 meldt inn fleire investeringsprosjekt 
som dei meiner må utførast no i 2019. Fleire av prosjekta var ikkje ferdig utgreidd i haust og det vart i 
kommunestyremøtet i desember 2018 bestemt at desse sakene skulle kome opp som eiga sak.  
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Det er tre prosjekt som bør gjennomførast no i 2019. Det som hastar mest er å skifte ut 
straumstyringa i Haga kyrkje. Det er og pålegg om å få bygd eit universelt utforma toalett på Ådland 
kyrkje. Sikringsskåpet på Ådland bør og skiftast ut.   
 
Haga kyrkje: 

·  Termostatane i Haga kyrkje er begynt å bli brannfarlege og det er ynskje om at dei vert 
skifta ut snarast med eit straumstyringssystem. Eit slikt anlegg kan koplast opp mot når det 
er arrangement og kontortid i kyrkja og vil styre både varmepumpe, golvkablar og omnar 
slik at det vil kunne gje lågare straumforbruk. Estimert kostnad hausten 2018 var på kr 
120 000 – 150 000 eks moms.  

 
Ådland kyrkje 

·  Universelt utforma toalett: Det har vore sett på fleire mogelege løysingar og det er no 
avgjort at den beste løysinga vil vera å bygge om toalettet i personalbygget til eit universelt 
utforma toalett. Prosjektet er godkjent av bispedømet og det er og avklart med 
hovudverneombodet i kommunen. Toalettet skal vere ope for bruk når det er arrangement 
i kyrkja og det vil i hovudsak vere når tilsette på kyrkjegarden ikkje er på arbeid. Det er 
henta inn prisar på arbeidet, i tillegg vert det lagt inn ein sum til skap og hyller. Totalt kr 
300 000 eks moms. Sjå forklaring og teikningar som ligg vedlagt. 

 
·  Sikringsskap m/ straumstyringssystem. Det gamle sikringsskapet er fullt og det er ikkje 

plass til fleire kursar. Skapet er ikkje etter dagens standard og el-kontrolløren har anbefalt 
at heile skapet vert skifta. Varmepumpe, ringjeanlegg mm kan ikkje kome på plass før det 
nye sikringsskapet er installert. Det vert og anbefalt å samstundes skifte ut 
straumstyringsanlegget. Dette er det to årsaker til. Den eine årsaka er at utforminga på det 
gamle anlegget gjer det krevjande å få plassert inn i eit nytt sikringsskap, og det andre er at 
eit nytt styringsanlegg og vil gje betre effekt sjølv om det ikkje vert skifta ut omnar mm no. 
Estimert pris kr 250 000 eks moms 

 
 
Totalt er det investeringar for kr 700 000.  For at kyrkjestyret skal kunne gjennomføra prosjekta på 
ein best mogeleg måte, bør løyvinga bli gitt som ein samla sum under føresetnad om at det er desse 
tre prosjekta som no vert prioritert. Det har vore diskutert om soknerådet skal ta opp lån sjølv. 
Kommunen må i så fall garantere for lånet. Dette er vurdert til å gje så pass mykje meirarbeid for 
kyrkjeverje at det vert anbefalt at kommunen innarbeider låneopptaket i eigne lån. Kommunen må 
uansett ta kostnad med rente og avdrag til nytt lån.  
 
Kommunen har pr 01.01.19 ikkje ubrukte lånemidlar tilgjengeleg i 2019. Erfaring frå tidlegare år har 
vist at prosjekt ofte kjem litt seinare i gang enn planlagt. Me forventar derfor at det vil vera 
tilgjengeleg  lånemidlar til soknerådet utan at det vert nødvendig å ta opp ytterlegare lån i 2019. 



Dette kan me evt. kome tilbake til i haust når me ser korleis kommunen sine investeringsprosjekt 
utviklar seg med omsyn til tid og pengar. Det vil då vere naturleg å sjå desse lånemidlane saman med 
kommunen sine eigne behov for auka lånemidlar i sak om økonomirapportering 1.tertial 2019.  
  
 
 
 
 
 
 


